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Thema: Jeugdzorg, gezondheid welzijn, zorg
Inhoudsopgave:

Vragen en antwoorden tijdens informatiemarkt

Vragen en antwoorden uit iBabs

Vragen en antwoorden tijdens informatiemarkt
Fractie Blz. Vraag / Onderwerp Antwoord

CDA  Vraag om korte toelichting op 
inrichting/planning van de 
aanbesteding/contracten jeugdhulp 
i.v.m. nieuwe samenstelling fractie.

Er wordt een uitgebreide toelichting gegeven. Over de voortgang van het proces 
(bekostigingssysteem) wordt ook per brief of in een bijeenkomst geïnformeerd.

CDA 27 Is de evaluatie nog steeds eind 2020 (ook 
gezien omstandigheden)

Stukken worden eind deze week door gemeentesecretarissen besproken. Voorstel 
zelf wordt eind van het jaar aan raad voorgelegd. Moet nu nog vertaald worden 
naar richtinggevende afspraken. De nieuwe regeling gaat per 1 januari 2022 in.

CDA  Hoe kunnen we grip houden op de 
kosten?

Er zijn een aantal mogelijkheden om kosten te beheersen. 
1. De reikwijdte tot wat tot aan jeugdhulp toegerekend moet worden. Wat vind je 
jeugdhulp en wat niet?
2. Keuze bekostigingssysteem. Alle systemen hebben verschillende uitkomsten als 
het gaat om grip om de voorkant.
3. toegang. Onze eigen TJG. Onze toegang is ingericht op vroegtijdige interventie, 
preventie: Aan de voorkant meer uitgeven om aan de achterkant winst te 
behalen.
4. contracten, contractbeheer hetgeen belegd is bij SDF: kun je in contract en/of 
contractbeheer iets bewerkstelligen (in gezamenlijkheid met 18 gemeenten).

CDA  Hoe ver zijn we met de 
praktijkondersteuners, jeugd GGZ

Per november gaan we in een derde praktijk starten waardoor we 7 van de 29 
praktijkondersteuners gerealiseerd hebben.
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CDA  Wat is het verschil in de nieuwe 
aanbesteding Hoogspecialistische hulp?

1.Bekostiging – nu wordt er op prijs x kwantiteit geboden hulp gefinancierd i.p.v. 
resultaat. 
2.Beperkt aantal aanbieders gecontracteerd.

CU 28 hoe bereiken we inwoners die langer 
thuis willen wonen?

Er is een programma Soarch foar thús. Er zijn veel partijen die bij mensen 
thuiskomen: meitinkers (op aanvraag) zorgaanbieders. Meer mensen willen thuis 
blijven wonen sinds de corona-periode i.p.v. naar een verpleegtehuis. Wij kijken 
dan naar de mogelijkheden. 

CU 29 Waardering mantelzorger anders dan 
met huidige mantelzorgpas?

Wordt geëvalueerd en we kijken of we het anders kunnen inrichten zodat het 
meer aansluit bij de behoefte.

CU 26 Promotiecampagne VVE; vraag: Is er een 
tolk aanwezig bij de gesprekken? 

Als het nodig is dan kan daar een tolk bijzitten. Dat hangt af van de 
taalvaardigheid van de ouders.

CU 27 Hoe komt het dat de zorginhoudelijke 
transformatie nog niet volledig werkt?

Als het gaat over het hele sociale domein: je ziet dat heel lastig is om met elkaar 
inhoud te geven aan de transformatieopgaven. We zijn vooral druk bezig met 
kostenbeheersing. Sommige opgaven zijn in de praktijk toch veel ingewikkelder 
dan in eerste instantie (2015) gedacht. Zeker stappen gezet, meer samenwerking, 
integraliteit. Toch blijft de transformatie achter.

CU  Hebben we wel eens een traject met een 
jongere gevolgd (voorbeeld 
Smallingerland).

Dat doen we altijd voor de eigen verwijzingen (TJG). Samen met zorgaanbieder 
en ouders. Voortgangsgesprekken vinden plaats. Vanuit privacy overwegingen is 
een werkbezoek niet altijd mogelijk.

CU 27 Is er nog steeds een spreekuur op de 
scholen waar iemand van het team jeugd 
en gezin ouders te woord staat?

Geldt niet voor alle scholen. Alleen voor scholen met meer verwijzingen of 
opvallende problematiek. Op dit moment 3 basisscholen en 2 VO-scholen. Dit 
voorziet in de behoefte van ouders, jeugdigen en leerkrachten. Evaluatie vindt 
volgend jaar plaats.

CU 29 wordt er gebruik gemaakt van tijdelijke 
logeermogelijkheden?

Er worden wel plekken vrijgehouden. Niet bekend hoeveel er gebruik van wordt 
gemaakt.

CU  Dagbesteding en Corona hoe gaat dat? Dagbesteding loopt gewoon door op aangepaste wijze. Locaties zijn open.
CU  Hoe gaat het nu in de Corona tijd? GGD in voorjaar alle zeilen bijgezet op medisch vlak. Daardoor een kleine dip 

ontstaan. In de zomer grotendeels ingehaald. De kans bestaat dat 
jeugdverpleegkundigen nu weer andere prioriteiten moeten stellen waardoor 
indicaties weer op een lager pitje komen
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D66 27 GR SDF. Opdrachtgeverschap van 
individuele gemeentes willen verstrekken. Is 
dit organisatorisch/juridisch?

Dit is vooral organisatorisch. Juridisch kan voor de verplichte onderdelen alleen 
maar wijzigen als iedereen het ermee eens is. 

D66 26 Is de samenwerking in de Greiden 
vergelijkbaar met voorbeeld Oudeschoot

Is een nieuw project, maar gaat wel over samenwerking tussen zorg en onderwijs. 
Oudeschoot wordt niet 1 op 1 gekopieerd. Met elkaar wordt naar de beste vorm 
gezocht passend bij deze wijk. Ervaringen Oudeschoot worden meegenomen.

D66  Wat doet de gemeente tegen racisme en in 
welk beleid komt dit tot uiting. Wordt 
nergens in de begroting benoemd. Waarom 
niet concreet in begroting?

Zie ook LHBTIQ+ beleid. Er zijn afspraken gemaakt met Tumba. Tumba gaat ook 
informatiebijeenkomsten op scholen geven. Tumba is hierin onze subsidiepartij.

D66 26 Hoe zien de nieuwe prestatieafspraken 
met Caleidoscoop eruit Worden de 
uitkomsten uit Rekenkameronderzoek ook 
meegenomen?

We leggen de prestatieafspraken naast de kadernota, beleidsplannen. 
Caleidoscoop maakt beweging naar wijkgericht/gebiedsgerichte aanpak. Wordt 
begeleid door een professioneel extern bureau. Aanleiding: om meer integraliteit 
te realiseren is ervoor gekozen om de subsidies meer samen toe te voegen. 
Daardoor kun je meer per gebied kijken wat er gebeurt. Jongeren/inwoners 
worden/zijn hierbij betrokken. Vraag over rekenkameronderzoek wordt schriftelijk 
beantwoord.

D66 29 Waarom specifiek roken, overgewicht en 
alcohol. Waarom deze 3 of ook breder?

Dit zijn de thema’s die provinciaal worden opgepakt. 

D66  Wordt het regioplan BW ook door SDF 
uitgevoerd?

Ja dat is de bedoeling. Intramuraal met de 18 gemeentes. Lokaal door eigen 
gemeente. Het concept regioplan komt binnenkort richting raad. Er is nog geen 
zicht op de financiële effecten. Definitief plan wordt pas begin 2021 voorgelegd. 
Het doel is wel om meer inwoners zelfstandig (met begeleiding) te laten wonen.  

FNP  Per 1 oktober evaluatie SDF klaar. Klopt 
dat dit nog niet ontvangen is.

Stukken worden eind deze week door gemeentesecretarissen besproken. Voorstel 
zelf wordt eind van het jaar aan raad voorgelegd. Moet nu nog vertaald worden 
naar richtinggevende afspraken.

FNP  Is er al iets te zeggen over het 
mantelzorgcompliment?

Het compliment voldoet niet helemaal meer aan de huidige behoefte. Wordt 
opnieuw bekeken. We willen een gepast compliment geven. De planning is per 
2021 een nieuw voorstel
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FNP  Het beleid verbod roken op plekken 
waar kinderen komen. Wat is de status?

In het gezondheidsbeleid wordt het rookgedrag ook meegenomen. Staat op 
agenda Q1 2021.

FNP  Heeft Corona geleid tot nieuwe inzichten 
voor o.a. BW

Richting BW nog niet zo zeer. Wel bijvoorbeeld dat inwoners die op wachtlijsten 
verpleeghuis staan nu liever thuisblijven. 

GL  BW: Het beleid richt zich om gebruik maken 
terug te dringen. Waarom? Terwijl je meer 
mensen met verward gedrag ziet. En welke 
effecten verwachten we? Zijn er genoeg 
woningen? Krijgen we als raad nog een 
voorstel?

Veel mensen in BW zitten er terwijl ze daar eigenlijk niet thuishoren. We kijken 
goed naar wie het echt nodig heeft en wie zou zelfstandig kunnen wonen met 
begeleiding. Ons beleid is erop gericht om mensen zelfstandig thuis te laten 
wonen. Provinciaal zien we ook een terugloop. Deze mensen lijken vaak goed 
zelfstandig te kunnen wonen. Zolang er geen woning is wordt individueel bekeken 
of er een (tijdelijke) oplossing is. Zie vraag FNP over planning voorstel richting 
raad.

GL  Spanning mantelzorg en sociaal 
netwerken. Veel mantelzorgers vallen uit, 
maar extra sociale netwerken zijn nodig. Dit 
is tegenstrijdig.

Mantelzorgers willen vaak veel zelf blijven doen (zelf voor ouders zorgen etc.). 
Zeker nu in corona tijd zien we extra druk. We kijken naar mogelijkheden voor 
bijvoorbeeld (deels) dagbesteding, mantelzorgvervangers.

GL  Kunnen wij als gemeente zelf zeggen we 
laten mantelzorgers wel toe in 
verpleegtehuizen.

Is vaak beleid van verpleeghuizen zelf. Is in deze periode een dilemma. Daardoor 
kiezen mensen veel meer mensen om thuis te blijven en daardoor komt er meer 
druk op mantelzorgers/omgeving

GL 28 Incidenteel bijdrage jeugdzorg. Gaan wij 
het überhaupt redden zonder dat geld?

Eenmalig geld in 2019 en 2020 voor 2021 verlenging van 1 jaar. De realisatie van 
cijfers ten opzichte van begrote cijfers nog steeds niet in balans. Nog steeds 
tekort. We moeten op zoek naar meer middelen (via rijk). Via uitkering 
gemeentefonds wordt onderhandeld. 

GL  Is er ruimte om te bezuinigen? Nee. Bij de decentralisaties is al 15% gekort terwijl er sprake is van toenemend 
gebruik. Met minder geld moeten meer kinderen geholpen worden. Daarnaast zijn 
kosten gestegen. 65% van de kosten gaat naar specialistische jeugdhulp. Per 
2021 een nieuw bekostigingssysteem voor dit onderdeel.  Hierin kijken we of we 
scherper kunnen inkopen.
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HL 28 Hoe loopt het op dit moment door de corona 
maatregelen, bereikbaarheid, hulp, 
zorgmijding?

Wij proberen met meitinkers, Caleidoscoop en zorgaanbieders zoveel mogelijk het 
contact in stand te houden. Dagbesteding loopt aangepast gewoon door. 
Mantelzorgers hebben het extra zwaar. Categorie die opgenomen had moeten 
worden, blijven nu vaak langer thuis. Dit geeft extra druk op mantelzorgers. 
Zorgmijding zien we niet in hele andere mate. Wel een groep die huiverig is en 
daarom soms de ondersteuning afschaalt. Preventieteams, wijk GGD’er, 
Caleidoscoop vangen veel op in de wijken.

HL  Is er nog iets wat wij missen? 
Bijvoorbeeld in de schakels, routes?

Als het gaat om jeugd. Op 2 dingen winst te behalen: 
1. Samenwerking met SDF (met 18 soms complex). 
2. De samenwerking in het voor veld tussen onderwijs, zorg, Caleidoscoop, 
maatschappelijk werk. Met preventieteams eind op weg, maar samenwerking 
onderwijs, zorg kan (nog) beter. ‘Samen aan de slag’ convenant eerste stap. Er 
zijn 3 programmalijnen waarvan er 2 nadrukkelijk gaan over samenwerking. Er 
zou gestart worden met een grote conferentie, met elkaar kijken wat is er nodig 
om dit verder te brengen. Dat is nu lastig met corona. Er is gekozen voor een 
alternatief waardoor er voortgang is.

PVDA 26 Wat houden de nieuwe 
prestatieafspraken met caleidoscoop in?

Zijn nog niet klaar. Caleidoscoop maakt beweging naar 
wijkgericht/gebiedsgerichte aanpak. Wordt begeleid door een professioneel extern 
bureau. Aanleiding: om meer integraliteit te realiseren is ervoor gekozen om de 
subsidies meer samen toe te voegen. Daardoor kun je meer per gebied kijken wat 
er gebeurt. Jongeren/inwoners worden/zijn hierbij betrokken. Schriftelijk: 
wanneer kunnen we de nieuwe afspraken verwachten?

PVDA 26 Samenwerking Greiden. Is het hier meer 
nodig of is het een experiment ook bedoeld 
voor andere wijken?

Aanleiding in de Greiden: er zijn verschillende scholen met verschillende besturen. 
Behoefte aan intensievere samenwerkingsafspraken tussen zorg en onderwijs.

PVDA  Status evaluatie SDF? Advies wordt vrijdag besproken met de gemeentesecretarissen. Daarna vertaald 
in richtinggevende uitspraken. Deze worden eind dit jaar aan raad voorgelegd.

PVDA  SDF: wat als wij willen afwijken van 
bestaande afspraken. Is er dan nog 
voldoende tijd?

Staat op agenda van de raad 14 december. Wordt eerder aangeboden aan de 
raad. Er bestaat kans dat de termijn niet gehaald worden. Het is geen fatale 
datum.
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PVDA  Hoe voorkomen we dat met meer uitstroom 
BW niks misgaat met bepaalde mensen?

Hier gaan we zorgvuldig mee om. We zien mensen die op de wachtlijst staan die 
daar niet horen. Waar is het echt nodig en waar kan men onder begeleiding 
zelfstandig wonen?

PVDA  BW: Hoe bepaal je welke mensen het echt 
nodig hebben en wie niet?

Dat is niet altijd makkelijk. Dit moet per situatie bekeken worden (maatwerk).

SP  Waarom een overstap naar een duurdere 
aanbieder van hulpmiddelen.

HMC ging failliet.  Nieuwe aanbesteding is doorlopen. Er is een nieuwe 
overeenkomst met hogere prijzen, maar wel marktconform. Wij hadden daarnaast 
een verouderd park. Dat moet nu geleidelijk vervangen worden.

SP  Worden hulpmiddelen van overleden 
inwoners opnieuw gebruikt.

Ja wij zijn een koopgemeente. Als iemand overlijdt wordt het hulpmiddel 
ingenomen en weer in ons depot geplaatst. Doen we samen met OWO gemeenten.

SP 27 Welke gedachten zijn er ten aanzien van de 
transformatie?

Getransformeerde jeugdzorg zoals bedoeld in 2015 als het gaat om bestaande 
rolverdeling en taakverdeling niet meer als uitgangspunt te nemen, maar meer 
hoe we daadwerkelijk vorm kunnen gaan geven aan 1 gezin, 1 plan. Inhoudelijke 
vernieuwingen en aanpassen. Die ontwikkelingen staan nog in de kinderschoenen. 
Met elkaar, samen met 18 gemeentes zijn er nog stappen te zetten.

SP  In Heerenveen is veel uithuisplaatsing. 
Komt daar op actie op?

Verblijf is 15% van de totale uitgaven in Heerenveen. Verblijf is een van de 
speerpunten die we met elkaar verder willen vormgeven. Een veilige en voldoende 
daadkrachtige thuissituatie is essentieel. We werken ook aan alternatieven voor 
de meer traditionele vormen van verblijf.

VVD  Caleidoscoop heeft 200K minder 
subsidie gekregen waarvoor?

Deels bestond het bedrag uit projectsubsidie. De projecten zijn afgelopen dus dit 
bedrag is niet meer beschikbaar.

VVD 26 Is de VVE toeleider extra formatie of 
onderdeel van de aanpak VVE?

Dit is onderdeel van het plan jong geleerd, wordt vroeg gedaan (VVE).

VVD  Waarom wordt er € 100.000 omgebogen 
op de uitgaven voor onderwijsbeleid?

In het kader van de audit hebben we gekeken naar onder uitputting.  Daar waar 
voor onderdelen geen concrete plannen waren, zijn deze budgetten gebruikt om 
de ombuigingen te dekken. Er gaat niks concreet niet door, maar gaat om plannen 
die zijn deels uitgesteld. Als Heerenveen krijgen we bovendien uit 
onderwijsachterstand budget meer geld waardoor er meer ruimte is.
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Vragen en antwoorden uit iBabs – Thema Zorg en Welzijn
Fractie ID Onderwerp Blz Vraag Antwoord Pfh
CDA 80 Hulpmiddelen 

WMO
33 Waarom een verhoging 

van structureel 190.000?  
De meerkosten van de 
hulpmiddelen zoals 
geschetst bedragen 
15.300 per jaar.

Als gevolg van het faillissement van onze 
hulpmiddelenleverancier is een nieuwe 
aanbestedingsprocedure doorlopen. De nieuwe overeenkomst 
kent zoals aangegeven een prijsstijging. De jaarlijkse 
meerkosten zijn afgerond 190.000 euro en op de volgende 
wijze berekend: 17 euro meerkosten x 919 hulpmiddelen x 12 
maanden.  Uw berekening geeft de maandelijkse meerkosten 
weer.

J. Zoetendal

CDA 79 Meer uitstroom 
begeleid 
wonen.

30 Meer uitstroom begeleid 
wonen. - Wat wordt er 
precies bedoeld met 
beschermd wonen.  - 
Voor  welke mensen en 
voor welke doelgroep is 
dit beschermd wonen 
bedoeld - Is er juist niet 
meer behoefte aan 
beschermd wonen i.p.v. 
minder?

Beschermd wonen heeft betrekking op inwoners vanaf 18 jaar 
met psychische en/of psychosociale problematiek. De 
ondersteuning van beschermd wonen is gericht op het 
bevorderen van de zelfredzaamheid om weer mee te kunnen 
doen in de maatschappij. In de afgelopen decennium is 
gebleken dat een steeds groter wordende groep van mensen 
moeite heeft ‘zich staande te houden’ in onze maatschappij. 
Een toename van psychosociale problemen en verward 
gedrag bij mensen - in de afgelopen jaren - zijn daarvan 
voorbeelden. Voor deze doelgroep en problematiek is 
tegenwoordig meer passende ondersteuning gewenst. Daarbij 
kan gedacht wordt aan ‘nieuwe vormen’ van ondersteuning 
thuis, in de eigen woonomgeving ipv de bestaande 
intramurale voorzieningen.

J. Zoetendal

CDA 78 Opvoeden en 
opgroeien met 
samenhangend
e preventie

26 5e Bulit van boven - wat 
moet ik mij precies bij de 
intensievere 
samenwerking 
voorstellen? - wat/wie is 
het preventieteam - Wat 
wordt bedoelt met de 
interprofessionele 
samenwerkingen de 
scholen? Hoe ziet dat er 
uit? - Betreft dit alle 
scholen, alleen lagere 

Het preventieteam is het gebiedsteam bestaande o.a. uit 
jongerenwerk, jeugdgezondheidszorg en opbouwwerk (zie 
verder op deze pagina 26 volgende punt, ook voor antwoord 
op de interprofessionele samenwerking. Er is al sprake van 
samenwerking binnen het preventieteam en tussen het 
preventieteam en het onderwijs. Echter, dit kan versterkt 
worden door vanuit één gezamenlijke pedagogische visie te 
komen tot nog meer samenhang. Dit is één van de 
programmalijnen “Samen aan de Slag!” zoals door het LEJA 
vastgesteld.). De aanpak om te komen tot intensievere 
samenwerking betreft eerst de basisscholen en de buurt de 
Greiden. Dit is een kinderrijke wijk met meerdere scholen 

J. Zoetendal
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scholen of middelbare 
scholen? - Waarom alleen 
op de Greiden? - Is er 
ook de intentie om dit 
met alle scholen te gaan 
doen?

(van verschillende besturen). Als de aanpak navolging 
verdient dan zal er zeker gekeken worden naar de 
mogelijkheden

CU 21 Beschermd 
wonen

30 Worden in de 
omgevingsvisie locaties 
voor Beschermd wonen 
opgenomen?

Nee. De Omgevingsvisie bevat alleen de hoofdlijnen van het 
beleid. Er worden dan ook geen specifieke locaties voor 
Beschermd Wonen in opgenomen. Wel wordt, in het kader 
van een veilige en gezonde fysieke leefomgeving, gekeken 
naar draagkracht van wijken en dorpen en of daar iets nodig 
is.  Daarnaast streven we vanuit zorgoogpunt naar het zo 
lang mogelijk zelfstandig blijven thuis wonen van inwoners. 
Indien iemand daarbij belemmeringen ervaart, en het sociale 
netwerk daarbij niet kan helpen, zorgen we voor passende 
ondersteuning.

J. van Veen

CU 23 IJshockeyhal 
Thialf 
Heerenveen BV

14
5

Wat kost het de 
gemeente als de 
ijshockeyhal wordt 
gesloten?

In de huidige situatie kost de ijshockeyhal meer dan hij 
opbrengt. Sluiten van de hal leidt tot een verschraling van het 
ijsaanbod en betekent het einde van  de ijshockeysport in 
Heerenveen.

J. Zoetendal

CU 10 Leegstand 
Kompenije

33 Zijn de kosten voor het 
extern onderzoek 
meegenomen in de 
65.000,- 
leegstandsvergoeding? 
Zo nee, wat zijn de 
kosten voor dit 
onderzoek?

De kosten voor het onderzoek zijn eenmalig € 5000. Deze zijn 
niet meegenomen in de leegstandvergoeding en worden 
gedekt uit bestaande middelen.

J. Zoetendal

CU 25 Overzicht van 
te verstrekken 
subsidie

18
8

Opmerking: mannenkoor 
Credo is opgeheven  
dientengevolge kan het 
subsidie bedrag voor 
Oranjeconcerten van de 
begroting worden 
afgevoerd

In de begroting nemen we alle subsidies op waarvan we 
verwachten dat die voor het opvolgende jaar aangevraagd 
zullen worden. Het mannenkoor Credo heeft dat niet gedaan 
en –zoals nu blijkt- bestaan ze niet meer. We verwerken dit 
dan ook in de begroting.

H. Rinkes
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CU 16 Taxipas 28 Kan iemand gebruik 

maken van de voordelen 
van de taxipas en de pas 
dan zelf betalen?  Omdat 
ze de pas nodig hebben 
en zelf de financiële 
middelen wel hebben.

Nee, dit is niet mogelijk. De Wmo-taxipas is bedoeld voor 
inwoners die hun eigen vervoer niet meer zelfstandig of met 
hulp van familie of het sociale netwerk kunnen organiseren. 
Daar is bijvoorbeeld sprake van als iemand vanwege een 
handicap, beperking of psychische aandoening niet meer kan 
reizen met het openbaar vervoer. Door onze meitinkers kan in 
deze situaties een Wmo-taxipas worden toegekend. Hieraan is 
een kilometerbudget gekoppeld. De gemeente betaalt de 
gereden ritten (binnen het kilometerbudget) en de inwoner de 
betreffende eigen bijdrage.

J. Zoetendal

CU 9 Voedselbank 34 Kan het huurcontract vd 
Voedselbank worden 
opengebroken ivm 
huurstijging en hoge 
energiekosten?

Het nieuwe 2 jarige huurcontract gaat op 1 januari 2021 in en 
kent een opzegtermijn van een jaar.  Dan moet er wel een 
geschikte andere ruimte gevonden zijn.

H. Rinkes

CU 11 WSW Statistiek 32 Wat is de reden dat 
Handicap Ernstig 
procentueel in 
Heerenveen 2x zo hoog is 
als Landelijk?

Voor het hele Noorden geldt van oudsher dat er 
verhoudingsgewijs meer mensen wonen en leven die 
aanspraak moeten maken op de sociale werkvoorzieningen.

H. Rinkes

D66 91 BUIG-Uitkering 31 Op welke manier heeft 
economische groei 
invloed op de hoogte van 
de BUIG-uitkering?

Het macro budget voor de BUIG uitkering wordt bepaald door 
de conjuncturele groei,  realisaties uit voorgaande jaren, 
rijksbeleid en loon-en prijsstelling.

H. Rinkes

D66 95 Indicatie niet-
sporters

38 Hoe kan Heerenveen met 
51% sporters een plaats 
in de subtop hebben, als 
het gemiddelde 51,3% 
is? Scoort Heerenveen 
dan niet juist onder het 
gemiddelde?

Deze informatie komt uit de gezondheidsmonitor van GGD, 
CBS en RIVM uit 2016, een landelijk uitgezette vragenlijst 
met een beperkt aantal lokale reacties. Het gaat om het % 
van de bevolking van 19 jaar en ouder die wekelijks minimaal 
1x per week sport beoefent: Heerenveen scoort in deze 
monitor op basis van deze cijfers onder het landelijk 
gemiddelde van 51,3% In Heerenveen is het aantal sporters 
van 19 jaar en ouder 51%. In 2012 was dit 44,3%. Op basis 
van deze cijfers is er een behoorlijke groei. Zoals gesteld is 
het aantal geënquêteerde inwoners van gemeente 
Heerenveen beperkt, waardoor het beeld vertekend is en op 
basis van deze cijfers net onder het landelijke gemiddelde 

J. Zoetendal
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scoort. Wij hebben zelf alle kinderen van 8 tm 12 jaar in beeld 
en zij worden jaarlijks naar hun sportdeelname gevraagd. Dit 
staat ook benoemd in de begroting: In onze gemeente is 
85,2% van de inwoners van 8 t/m 12 jaar lid van een 
sportvereniging ten opzichte van 79% landelijk (2018).   
Daarnaast zijn eind september 477 1e jaars leerlingen van 
Bornego & Sevenwolden bevraagd naar lidmaatschap van een 
sportvereniging: 80,7% is lid van een sportvereniging. Van de 
92 kinderen die niet lid zijn van een sportvereniging, sport 
68,5% in hun vrije tijd. Van de 1e jaars leerlingen van 
Bornego & Sevenwolden doet 93,9% aan sport in hun vrije 
tijd

D66 92 Jongeren 
stimuleren 
school op te 
pakken

31 Op welke manier worden 
jongeren gestimuleerd 
om weer naar school te 
gaan? En wordt er ook 
naar andere 
mogelijkheden gekeken 
zoals een betaalde 
werkervaringsplek of 
stage?

In de door uw raad vastgestelde Participatieverordening zijn 
vele voorzieningen en instrumenten -waaronder 
leerwerkplekken, stages, vakopleidingen inzetbaar. Ook wordt 
volop samengewerkt in het Friese werkbedrijf om jongeren 
kansrijk te scholen en op te leiden.

H. Rinkes

D66 93 Leegstand 
Kompenije

33 Wat houdt de 
leegstandsvergoeding in? 
Waarom kan deze 
bijvoorbeeld hoger 
worden door COVID?

Huurders en/of potentiële huurders die door COVID-19 
kritischer kijken of ze een ruimte gaan huren of blijven huren 
in de Kompenije. Hierdoor kan meer leegstand ontstaan waar 
de gemeente een leegstandsvergoeding voor moet betalen.

J. Zoetendal

D66 89 LHBTIQ+ & 
Anti-racisme 
beleid

25 Waar kan dit beleid terug 
worden gevonden in de 
begroting?

Op pagina 190 staan hiervoor twee posten opgenomen in de 
begroting (Tumba en LHBTIQ en emancipatiebeleid). Het 
speerpunt is echter niet specifiek omschreven onder het 
thema Zorg en Welzijn. Wel staat op pagina 25 dat ‘iedereen 
mee doet’ in onze gemeente en dat we aandacht hebben voor 
inwoners in kwetsbare situaties. Conform het vastgestelde 
beleidsplan ‘Iedereen doet ertoe!’ zullen we hier uiteraard 
invulling aan geven in 2021.

J. Zoetendal
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D66 41 Prestatieafsprak

en 
Caleidoscoop

26 Hoe zien de nieuwe 
prestatieafspraken met 
Caleidoscoop eruit. 
Worden de uitkomsten uit 
Rekenkameronderzoek 
ook meegenomen?

Jaarlijks worden de prestatieafspraken met de Caleidoscoop 
opnieuw bekeken. We leggen de prestatieafspraken naast de 
kadernota, beleidsplannen. Caleidoscoop maakt beweging 
naar wijkgericht/gebiedsgerichte aanpak.  Wordt begeleid 
door een professioneel extern bureau. Aanleiding: om meer 
integraliteit te realiseren is er voor gekozen om de subsidies 
meer samen toe te voegen. Daardoor kun je meer per gebied 
kijken wat er gebeurt. Jongeren/inwoners worden/zijn hierbij 
betrokken. Het advies vanuit de Rekenkamercommissie had 
vooral betrekking op of datgene wat je afspreekt ook 
bijdraagt aan je beleidsdoelen. In de nieuwe 
prestatieafspraken willen we deze koppeling beter zichtbaar 
maken.

J. Zoetendal

D66 94 Versnippering 
buitensportacco
modaties

33 Waarom wordt een 
versnipperd aanbod als 
problematisch ervaren?

Er wordt niet aangegeven dat een versnipperd aanbod als 
problematisch wordt ervaren, daarvoor moet eerst een 
onderzoek plaatsvinden. Doel is om te onderzoeken of deze 
situatie op langere termijn wenselijk is of dat het nodig is om 
toe te werken naar een efficiënter gebruik van de ruimte. 
Financiën en demografische ontwikkelingen zijn hier 
onderdeel van. Dit is één van de speerpunten (V1, actielijn 
17) uit het sportbeleid 'In Heerenveen beweegt het'.

J. Zoetendal

D66 90 Voorkomen 
roken, 
overgewicht en 
problematisch 
alcoholgebruik

29 Waarom wordt er alleen 
op deze drie thema's 
gefocust? Wordt er 
bijvoorbeeld ook gekeken 
naar problematisch 
drugsgebruik of de 
seksuele gezondheid van 
jongeren?

Dit zijn belangrijke speerpunten vanuit het Nationaal 
preventieakkoord. In het Friese Preventieaanpak worden 
echter alle thema’s meegenomen die van invloed zijn op het 
bevorderen van gezond gedrag (opvoeden, Leefstijl, 
Financiën,  Onderwijs, werk en participatie,  
Gezondheidsvaardigheid (geletterdheid), Psychosociale 
gezondheid, Leefomgeving en  Zorg en voorzieningen). De 
vertaling naar het lokale gezondheidsbeleid zal ook breder 
zijn dan alleen de drie thema’s van het Nationaal 
preventieakkoord.

J. Zoetendal

FNP 28 gniisgas 25 Fan it koleezje leit der in 
tasizzing oer oanpak 
gebrûk gniisgas. Hjir fine 
we neat wêrom yn de 

Zie ook vraag 42 T.J. van der 
Zwan
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themabegrutting.  Wat is 
de stân fan saken/

FNP 42 Lachgas 
wetgeving

26 Klopt dat we niks meer 
hebben gehoord over 
wetgeving verbod 
lachgas. Zijn er 
ontwikkelingen?

Het klopt dat u hierover nog niets nieuws hebt gehoord. Het 
wachten is op het wetsvoorstel lachgasverbod dat inmiddels is 
opgesteld door de ministeries J&Z en VWS. In dit wetsvoorstel 
is voorgesteld lachgas op lijst II van de Opiumwet te plaatsen 
en daarmee recreatief gebruik  van lachgas te verbieden c.q. 
verder in te perken. Er wordt naar gestreefd om dit 
lachgasverbod op 1 januari 2021 in te laten gaan.

T.J. van der 
Zwan

FNP 30 Leges titel 1,2 
en 3

56 De FNP wol graach mear 
ynformaasje oer de leges 
1,2 en 3.  Hjirfoar wolle 
we  graach in údraai fan 
de grutboekrekkeningen.

Zie bijlage en antwoord vraag 36. H. Rinkes

HL 43 Caleidoscoop 
prestatieafspra
ken

26 Wanneer worden de 
nieuwe 
prestatieafspraken 
Caleidoscoop verwacht?

Prestatieafspraken voor 2021 zijn eind 2020 klaar. J. Zoetendal

HL 44 Caleidoscoop 
prestatieafspra
ken

26 Hoe zien de 
prestatieafspraken eruit?

De nieuwe zijn nu nog in ontwikkeling.   Zie ook vraag 41 
(D66)

J. Zoetendal

HL 45 Casa 
jongerencentru
m

26 Hoe loopt het bij Casa, 
jongerenwerk van 
Caleidoscoop. Wat zijn de 
vooruitzichten, welke 
partijen zijn op dit 
moment nog werkzaam 
binnen het concept Casa?

I.v.m. het Coronavirus is Casa voorlopig gesloten. Dit 
betekent dat de jongerenwerkers meer ambulant op straat te 
zien zijn. Vanuit de vooraankondiging dat de verhuurder het 
huurcontract niet verlengd (pand wordt woningbouwlocatie) 
moet Caleidoscoop op zoek naar een nieuwe locatie.   Hoewel 
niet fysiek vanuit “het concept Casa” vindt er intensieve 
samenwerking plaats met o.a. wijkagenten en VNN maar ook 
met de partners uit de preventieteams. Er wordt momenteel 
oriënterend met de Barones gesproken over een mogelijke 
fysieke samenwerking.   Wat verder opvalt is dat de groep 
jongeren, die Casa regelmatig bezoekt, dit jaar jonger is dan 
voorgaande jaren (nu 14+, voorheen 16+) en dat er een 
intensieve band is  ontstaan met De Compagnie

J. Zoetendal
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PvdA 46 Caleidoscoop 

prestatieafspra
ken

26 Wanneer worden de 
nieuwe afspraken met 
Caleidoscoop verwacht?

Prestatieafspraken voor 2021 zijn eind 2020 klaar. J. Zoetendal

PvdA 47 Drugsgebruik 
onder jongeren

26 Waarom is drugsgebruik 
onder jongeren niet 
meegenomen?

Drugsgebruik wordt  als onderdeel meegenomen in het  
Gezondheidsbeleid  (Q1) maar ook in het integrale 
veiligheidsbeleid.  Er vinden echter al op een flink aantal 
onderdelen acties plaats. Het betreft hier onder andere  
preventieve voorlichting op scholen, het Sportproject voor 
jongeren, afspraken met de horeca en de intensieve 
samenwerking tussen politie, jongerenwerk, VNN en 
gemeente.

J. Zoetendal

PvdA 85 Indicatoren 36 Om hoeveel voortijdige 
schoolverlaters zonder 
startkwalificatie gaat dit 
in absolute zin?  Wat 
wordt er aan gedaan om 
schoolverzuim tegen te 
gaan? En is er sprake van 
een dalende trend in het 
schoolverzuimpercentage
?

Dit gaat om 85 voortijdig schoolverlaters. Acties die 
ondernomen worden: preventie en uitvoering leerplichtwet, 
begeleiding van jongeren door het RMC. Momenteel worden  
nieuwe- en vervolgpilots voorbereid in het vo en mbo voor de 
volgende programmaperiode (2021-2024) vsv. Er is nog geen 
sprake van een algemeen dalende trend. Wel zijn er 
verschillen per sector. Ook betere signalering en registratie 
zijn van invloed op de cijfers. Voor meer informatie zie het 
regionale jaarverslag Verzuim en Voortijdig Schoolverlaten 
2018-2019 dat u in juni heeft ontvangen.

J. Zoetendal

PvdA 84 Samen op weg 
naar duurzaam 
en passend 
werk

30 Hoeveel 
uitkeringsdossiers P-wet 
zijn er in 2020 in 
vergelijking me 2019?  
Hoe groot is de afstand 
tot de arbeidsmarkt van 
de 
uitkeringsgerechtigden? 
Verandert dit beeld door 
de Corona-crisis? Hoeveel 
jongeren zitten in het 
bestand en is hierin 
invloed van de 
Coronacrisis te merken?  
Hoeveel TOZO-

Er zijn momenteel 1.290 uitkeringsdossiers. Eind vorig jaar 
waren dat er 80 minder. Gemiddeld genomen kan  2/3 van 
onze mensen in een uitkering niet meteen aan het werk. Er 
hebben 130 jongeren een bijstandsuitkering.   Er zijn voor 
Tozo 1 in totaal 870 uitkeringen verstrekt en 130 kredieten. 
Tozo 2 staat momenteel op 197 uitkeringen en 16 kredieten.

H. Rinkes
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uitkeringen en leningen 
zijn toegekend?

SP 48 Roken, 
overgewicht en 
alcohol

29 Wat moet het resultaat 
zijn van minder rokers, 
minder overgewicht, 
minder alcohol?

Een ongezonde leefstijl (roken, ongezonde voeding, 
onvoldoende bewegen en alcoholgebruik) is de afgelopen 
jaren uitgegroeid tot de grootste veroorzaker van ziekte in 
Nederland (de ‘leefstijlepidemie’), met 35.000 doden en 
negen miljard euro aan zorguitgaven per jaar. Alcohol kost de 
Nederlandse maatschappij zo’n 2,3 – 4,2 miljard euro per 
jaar, na correctie van de baten van alcoholaccijnsinkomsten, 
maar zonder rekening te houden met kwaliteit van leven en 
voortijdige sterfte. Maatregelen die alcoholconsumptie 
verminderen hebben forse netto besparingen voor de 
Nederlands samenleving.  We willen inzetten op preventie 
voor risicogroepen met daarbij een interventiegerichte 
aanpak, op het snijvlak van medisch en sociaal domein. De 
concrete ambities voor de gemeente Heerenveen worden 
onderdeel van het  gezondheidsbeleid, dat begin 2021 aan u 
wordt voorgelegd

J. Zoetendal

VVD 55 Financiën 
thema - post 
jeugd

35 In de post jeugd zit in 
2020 een lager bedrag 
tov de rekening en de 
jaren vanaf 2021, graag 
uitleg?

Dat komt omdat we in de Perspectiefnota 2020 de bedragen 
voor jeugdzorg per 2021 opgehoogd hebben in ons streven 
meer reëel te begroten binnen het sociaal domein. In 2020 
zijn de oorspronkelijke ramingen nog verwerkt. Met de 
gemeenteraad is afgesproken dat voor eventuele tekorten in 
2020 het weerstandsvermogen mag worden aangesproken 
(een incidentele dekking).

J. Zoetendal

VVD 56 Post 
minimabeleid

35 In de post minimabeleid 
zit een forse stijging van 
2,8 miljoen naar 5,8 
miljoen naar ongeveer 
5,3 miljoen in 2021 graag 
een verklaring van deze 
fluctuaties.

De fluctuaties zijn volledig toe te schrijven aan de 
doorbelasting kostenplaatsen en heeft geen financieel effect 
(begroting is realisatie) . Volgens de BBV moeten de 
personele kosten worden toegerekend aan de taken waarop 
men werkzaamheden verricht. De berekening van 
doorbelasting kostenplaatsen is in 2020 gewijzigd. Omdat er 
onder het taakveld inkomensregelingen meerdere producten 
hangen (bijstand en minima), vindt er een verschuiving 
plaats. De volledige lasten zijn terecht gekomen op minima. 
De lasten voor 2022 en verder zijn weer lager, doordat de 

H. Rinkes
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gemiddelde kostprijs die gebruikt is voor de doorbelasting 
omlaag is gegaan.

Bijlagen:

Leges 1, 2 en 3
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